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MINISTEREN

Energipolitisk Udvalg har i brev af 23. oktober 2009  stillet mig følgende spørgsmål 9, alm. del, som jeg 
hermed skal besvare.

Spørgsmål 9:

Ministeren anmodes om at kommentere det materiale, udvalget modtog i forbindelse med foretræde 
fra Danske Halmleverandører den 22. oktober 2009, jf. EPU alm. del - bilag 27.

Svar:

Jeg er enig i mange af Danske Halmleverandørers betragtninger i bilag 27. Eksempelvis at der er be-
tydelige CO2-reduktioner forbundet med anvendelse af halm, at der er et stort potentiale, og at bio-
masse kan bruges til regulerbar elproduktion i samspil med vindkraft. Det er også korrekt, at anvendel-
sen af halm til energiproduktion svinger fra år til år. Det skyldes svingende halmudbytte og svingende 
forhold mellem priser på de forskellige brændsler, kvotepris og en række andre faktorer. Jeg forstår 
halmleverandørernes ønske om en stabil afsætning, men jeg ser ingen grund til at detailregulere an-
vendelsen af en enkelt biomassetype. Tværtimod mener jeg det er fornuftigt, at elværkerne har fleksi-
bilitet til at vælge mellem forskellige biomassetyper. Det vigtige er, at den samlede anvendelse af ved-
varende energi øges.
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